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BRMG/KSiLP-V/0012/4/18 
 
 
 
 

PROTOKÓŁ NR  46-4/2018  
 

z posiedzenia Komisji Samorządu i Ładu Publicznego, które odbyło się   
19 kwietnia 2018r. o godz.16:00 w sali 007 w Nowym Ratuszu przy ul. 
Wały Jagiellońskie w Gdańsku.  
 
Obecność: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego 
protokołu. 
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji,  w posiedzeniu  uczestniczyło  6 (sześciu), czyli było 
quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Lista innych osób obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
 
Przewodnicząca Komisji  Anna Wirska  - powitała  wszystkich obecnych i przedstawiła 
zaproponowany porządek obrad, stanowiący załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
Poinformowała, że do Komisji wpłynęły trzy projekty uchwał. Proponuję, aby w 
planowanym punkcie 2 omówić: 
Punkt 2 A – opiniowanie projektu uchwały zmieniający uchwałę  w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska  - druk nr 1564; 

Punkt 2 B -  Opiniowanie projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1565; 

Wpłynął również druk nr 1557 w sprawie uchwalenia Studium i kierunków   
zagospodarowania przestrzennego miasta Gdańska. Przewodnicząca  zaproponowała, aby  
nie wprowadzać go do porządku ponieważ komisją wiodącą jest Komisja Zagospodarowania 
Przestrzennego i ona powinna  podyskutować i wyrazić swoją opinię.  Ponadto każdy radny 
otrzymał  drogą elektroniczną ten dokument i może się z nim zapoznać.  
Komisja nie zgłosiła  uwag  do tak  zaproponowanych zmian i jednogłośnie – 4 głosami za – 

przyjęła  następujący porządek posiedzenia: 
 
1. Opiniowanie  projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry – 

druk nr 1556 
 

2A.  Opiniowanie  projektu  uchwały  zmieniający  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  

      Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska  - druk nr 1564; 

 

2B. Opiniowanie projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu  

      Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1565; 

 

3.Opiniowanie projektu uchwały w sprawie podziału miasta Gdańska na stałe obwody  
    głosowania – druk nr  1563 
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4. Analiza i opiniowanie sprawozdania z  wykonania  budżetu   Miasta Gdańska 
za  rok 2017  w  zakresie  działania Komisji: 

 Ogólna informacja  z  wykonania budżetu 

1) Biuro Rady Miasta  Gdańska, 
2) Wydział Komunikacji 

3) Kancelaria Prezydenta 
4) Wydział  Kadr  i Organizacji, 
5) Wydział Bezpieczeństwa i  Zarządzania Kryzysowego, 
6) Straż Miejska w Gdańsku 
 

5. Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
 

PUNKT  1 
Opiniowanie  projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry – 

druk nr 1556  (ul. Grunwaldzka 105) 

 

(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z  23 kwietnia 2018r.  - BRMG-S.0006.113.2018). 
 

Projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem, omówił Pan Mirosław Gęsikowski – 
Wydział Gospodarki Komunalnej, Referat Handlu.   
Dodał, że  firma Casino sp. z o.o. w Warszawie jest operatorem wszystkich trzech kasyn na 
terenie  województwa pomorskiego – 1 kasyno w Sopocie, 2 kasyna w Gdańsku. Wniosek 
firmy Casino spowodowany był zamianą koncesji z Sopotu ważną do 2023 r.  na  koncesję 
gdańską, która wygasa w 2020 r. i spowodowane to było względami  biznesowymi. Żeby 
taką operację przeprowadzić zgodnie z przepisami ustawy hazardowej, firma musi uzyskać 
od rady gminy pozytywną opinię  na temat lokalizacji. Pozytywna opinia i podjęcie tej 
uchwały jest zasadne.  
 
Głosów  w dyskusji nie było, w  związku z tym, Przewodnicząca poddała pod głosowanie  
pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1556 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień 
złożonych przez Pana Mirosława Gęsikowskiego – Wydział Gospodarki Komunalnej  

- 3 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” –  
pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały zawarty w druku nr 
1556. 

(Opinia 46-4/252-7/2018 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.113.2018) 

 

PUNKT 2 A 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska  - druk nr 1564; 
 

(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z  23 kwietnia  2018r.  - BRMG-S.0006.121.2018). 
 

Projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem, omówiła Pani Jolanta Ostaszewska – 
Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków.  
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Nie było głosów w dyskusji, Przewodnicząca poddała pod głosowanie pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1564 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień 
złożonych przez Panią  Jolantę Ostaszewską – Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków, jednogłośnie - 6 głosami „za” –  pozytywnie zaopiniowała  
przedmiotowy projekt uchwały  zawarty w druku nr 1564 

(Opinia 46-4/253-8/2018 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.121.2018) 
 
 

PUNKT 2 B 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1565; 
 

(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z  23 kwietnia  2018r. - BRMG-S.0006.122.2018). 
 

Projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem, omówiła Pani Jolanta Ostaszewska – 
Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków.  
 
Nie było głosów w dyskusji, Przewodnicząca poddała pod głosowanie pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1564 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień 
złożonych przez Panią Jolantę Ostaszewską – Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków, jednogłośnie  - 6 głosami „za”–  pozytywnie zaopiniowała  
przedmiotowy projekt uchwały  zawarty w druku nr 1565. 

(Opinia 46-4/254-9/2018 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.122.2018) 
 
 

PUNKT 3 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie podziału miasta Gdańska na stałe obwody  

głosowania – druk nr  1563 

 
(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z  23 kwietnia  2018r. - BRMG-S.0006.120.2018). 
 

Projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem, omówiła Pan Alicja Bielińska- Łoza – 
Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji.  Powiedziała między innymi, że zgodnie z ustawą 
rada miasta dokonuje podziału miasta na stałe obwody głosowania w terminie miesiąca od 
podjęcia uchwały o podziale miasta na okręgi wyborcze. Podziału na obwody rada 
dokonuje na wniosek prezydenta ustalając numery, granice oraz siedzibę obwodowych 
komisji wyborczych. Przedłożony projekt uchwały zakłada utworzenie 183 stałych obwodów 
głosowania. W związku z tym, że znowelizowany kodeks wyborczy zakłada utworzenie 
obwodów głosowania do  4 tysięcy mieszkańców – poprzednio było 3 tysiące – zmniejszymy 
liczbę obwodów, jeżeli w danej placówce, czyli szkole było ich od dwóch do kilku np. 
pięciu. Takich przypadków mamy dwadzieścia i w dwudziestu placówkach połączone 
obwody głosowania nie zmienia mieszkańcom siedzib obwodowych komisji. 
Kolejne zmiany, jakie zostały dokonane to w związku z likwidacją placówek oświatowych, 
remontem kapitalnym budynku dokonano zmiany w dotychczasowym podziale na 
obwodowy głosowania, a ulice z tych obwodów przypisano do pobliskich placówek – takie 
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są cztery przypadki. Na wniosek  Rady Dzielnicy Kokoszki dokonano nowego podziału tej 
dzielnicy na trzy obwody głosowania. W piętnastu obwodach wprowadzono nowe nazwy 
ulic. W sześćdziesięciu dwóch obwodach z uwagi na reformę edukacji dokonano zmiany 
nazw siedzib obwodowych komisji.  
 
Nie było głosów w dyskusji, Przewodnicząca poddała pod głosowanie pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1563 
 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień 
złożonych przez Panią Alicje Bielińska – Łoza, jednogłośnie  - 6 głosami „za”–  
pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały zawarty w druku nr 
1563. 

(Opinia 46-4/255-10/2018 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.120.2018) 
 

PUNKT 4 

Analiza i opiniowanie sprawozdania z  wykonania  budżetu   Miasta Gdańska za  
rok 2017  w  zakresie  działania Komisji: 

 Ogólna informacja  z  wykonania budżetu 
1) Biuro Rady Miasta  Gdańska, 
2) Wydział Komunikacji 
3) Kancelaria Prezydenta 
4) Wydział  Kadr  i Organizacji, 
5) Wydział Bezpieczeństwa i  Zarządzania Kryzysowego, 
6) Straż Miejska w Gdańsku 

 

 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 

Bardzo proszę o krótkie dane  ogólne z  wykonania budżetu za 2017r.  

 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału  Budżetu Miasta i Podatków  
Planowane dochody w roku 2017 zostały zrealizowane na poziomie 2.922 mln zł, co stanowi 
99,3% , natomiast wydatki na poziomie 2.871 mln zł,  co stanowi 93,8% planu. Planowany 
budżet na rok 2017 zamykał się deficytem na poziomie 117 mln zł, wypracowana została 
nadwyżka na poziomie 52 mln zł. 
Źródła  dochodu  to tradycyjnie i najbardziej w strukturze istotne  to:  

 podatek dochodowy  od osób prawnych – planowano 764 mln zł, wykonano 768 mln, 

 podatek dochodowy  od osób fizycznych – planowano 69,5 mln zł, wykonanie  prawie 80 
mln zł, tj. 14% ponad plan, 

 podatki i opłaty lokalne zrealizowane na poziomie  434 mln zł, praktycznie w wysokości 
planu, 

 podatek od nieruchomości 414 mln zł, 

 dochody z subwencji i dotacji z budżetu Państwa zostały zrealizowane na poziomie 902 
mln zł. Największą w tej kwocie ma subwencja, która stanowi 452 mln zł, 

 dochody ze sprzedaż biletów  komunikacji miejskiej na kwotę  126 mln zł – jeden 
milion mniej niż planowano, 

 wpływy z gospodarki odpadami komunalnymi zrealizowano powyżej zaplanowanych o 
6%, tj. prawie 100 mln zł.   

Wydatki  
Wydatki bieżące zostały zrealizowane w 97%. Niewykonanie wynikało z niższego  wykonania 
prawie o 100 mln zł wydatków inwestycyjnych, a poziom realizacji zamknął się w 81%. 
Wszystkie niezrealizowane wydatki inwestycyjne zostały odtworzone na sesji marcowej. 
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Główna dziedzina  w wydatkach bieżących to oświata i wychowanie na co w roku 2017 
przeznaczono 827 mln zł, czyli 34% wydatków. 
Administracja publiczna – wydano 166 mln zł, tj. 7% wydatków a plan został zrealizowany 
na poziomie 94%. Wynika to przede wszystkim z niższych kosztów realizacji zadań, 
przetargów.  
Obsługa długu w roku 2017 wskaźnikowo wyglądała następująco: porównując dług 
nominalny na koniec roku do dochodów ogółem, to stanowi on 27,9%, natomiast 
indywidulany wskaźnik wynikający z art. 243 ustawy o finansach publicznych – 
maksymalny, który moglibyśmy mieć  to jest 16,03%, a zrealizowany przez  nas to 3,76%. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję. Czy są pytania  ze strony radnych?  
 

Radny Przemysław Ryś – członek Komisji 
Subwencje ze strony skarbu  państwa 462 mln zł? 
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału  Budżetu Miasta i Podatków  
Tak, na edukację. Na drugim miejscu jest program 500+. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Jeśli nie ma więcej pytań,  to  dziękuję i poproszę  wykonanie Biura  Rady Miasta Gdańska. 

 
Biuro Rady Miasta Gdańska 

Pan Piotr Spyra – Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska  
W 2017 roku w Biurze Rady Miasta Gdańska na obsługę Rady przeznaczono 3.686.049 zł, z 
czego wydatkowano 3.639.355 zł, co stanowi 98,73%. W kwocie tej 1.858.494 zł to rezerwa 
celowa na działalność jednostek pomocniczych a z tej kwoty w Biurze Rady Miasta Gdańska  
w ramach działalności statutowej zrealizowano zadania na kwotę 28.998 zł, gdzie plan 
wynosił 28.230 zł, co stanowiło 99% wykonania.  
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Czy są pytania ze strony  Radnych?. Nie widzę.  Przechodzimy do kolejnego wydziału. 
 

Wydział Komunikacji 
Pani Agata Krzyżanowska – p.o. Kierownika Referatu Transportu i Nadzoru w Wydziale 
Komunikacji 
Dochody i wydatki związane są z wydawaniem praw jazdy, rejestracją pojazdów, 
wydawaniem licencji i zezwoleń transportu drogowego oraz nadzorem nad działalnością  
regulowaną, czyli  ośrodki szkolenia kierowców i transport drogowy krajowy.  
Dochody wyniosły ponad 10 mln  zł, co stanowiło 113% w stosunku  do planu. Nadwyżka  
ponad 1.200 tys. zł. Wydatki natomiast zamknęły się kwotą 4.337 tys. zł, co stanowi  88% 
założonego planu.  

 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Czy są pytania ze strony  Radnych?. Nie widzę.  Dziękuję i przechodzimy do kolejnego 
wydziału. 
 

Kancelaria Prezydenta 

Pan Maciej Buczkowski – Dyrektor Kancelaria Prezydenta  

Budżet Kancelarii Prezydenta skonsumowano na poziomie  85,5%. Do dyspozycji była kwota 
7.627.593 zł. Struktura wydatków nie zmienia się od lat. Doszedł jeden nowy element a 
mianowicie wydatki na pomoc, jaką miasto udzieliło gminom poszkodowanym w 
sierpniowej nawałnicy. Było to siedem gmin, którym przekazaliśmy prawie milion złotych. 
Środki te były  praktycznie wykorzystane w  całości, ponieważ zwrot wyniósł 19 zł.  Środki 
te były przeznaczone na inwestycje, odbudowę infrastruktury jak również na bieżącą 
zapomogę dla osób najbardziej poszkodowanych.   
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Druga dosyć duża pozycja to składki wydawane na  organizacje, do których Gdańsk należy – 
900.577,99 zł. Doszedł jeszcze  jeden nowy element wśród organizacji, a mianowicie 
razem z przystąpieniem do organizacji ALDA, która trudni się rozwijaniem demokracji, 
partycypacji społecznej na terenie krajów partnerstwa wschodniego, otworzyliśmy w 
Mariupolu, naszym mieście zaprzyjaźnionym, 20 km od linii frontu, tzw. lokalne biuro 
demokratyzacji. Biuro to ma aktywizować mieszkańców, ułatwiać im partycypację  
społeczną z wykorzystywaniem niektórych narzędzi, które stosujemy z powodzeniem w 
Gdańsku. A mianowicie otwarte dane  w formach debaty publicznej, spotkań. Oczywiście 
musimy zdawać sobie sprawę, że warunki ukraińskie trochę różnią się od naszej 
demokracji. Jest to jakaś forma inwestycji, na bieżąco monitorowana. Zobaczymy czy 
przyniesie takie rezultaty, jakich chcielibyśmy się spodziewać. Trzecim dużym elementem, 
który pojawił się w naszym budżecie to koszty zawiązane z funkcjonowaniem Gdańskiego 
Centrum Multimedialnego. Element znany Państwu, był przedmiotem bardzo 
szczegółowych interpelacji i naszych szczegółowych odpowiedzi na ten temat. Jest to 
nasza obecność  w przestrzeni internetowej skierowana zarówno do mieszkańców  jak i 
turystów. Jest to narzędzie, które jest ciągle rozwijane i mamy nadzieję, że  również 
Państwo zwracacie uwagę na nowe elementy. Najnowsze to tłumaczenie na język migowy 
najbliższej sesji Rady Miasta Gdańska. Początkowo chcieliśmy to zrobić  skromnie, a 
mianowicie pilotaż pierwszego elementu, czyli wystąpień Przewodniczącego, który 
opowiada, co będzie na sesji, ewentualnie krótkiego wystąpienia Prezydenta. Ostatecznie 
spróbujemy  zrobić całą sesję. Jest to o tyle skomplikowane, że głuchoniemi nie posługują 
się takim asortymentem słów, jaki jest w naszym języku. Musi to być bardzo uproszczony 
przekaz.  
 
Radny Przemysław Rys – członek Komisji 
Czy wiemy, ile  osób głuchoniemym mieszka w Gdańsku? 
 

Pan Maciej Buczkowski – Dyrektor Kancelaria Prezydenta  
Ja tego nie wiem, ale Prezydent spotykał się z tym środowiskiem i jest to jeden  z 
elementów ich prośby. Może nie konkretnie sesja Rady Miasta Gdańska, ale  jakaś forma 
komunikatu do tych środowisk. Z tego co wiem, to będzie taki pierwszy przykład w 
Gdańsku i chcemy też zachęcić, żeby środowisko głuchoniemych skierowało zaproszenie do 
oglądania  tej transmisji przez innych głuchoniemych w całej Polski. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
To będzie na żywo, bez  żadnych opóźnień? 
 

Pan Maciej Buczkowski – Dyrektor Kancelaria Prezydenta  
Opóźnienie jest już ok. 15 sekund, a tym przypadku będziemy mieli opóźnienie ok. 30 
sekund. To nie ma znaczenie dla widza, bo on i tak nie wie, że jest opóźnienie, więc tego 
nie zaobserwuje.  
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Jeśli nie ma więcej pytań  to przystępujemy do  budżetu kolejnego wydziału. 
 

Wydział  Kadr  i Organizacji 

Pani Alicja Bielińska – Łoza – Dyrektor Wydziału  Kadr i Organizacji 
Budżet Wydziału Kadr i Organizacji w zakresie dochodów to kwota 7.566 tys. zł, i 
wykonany został w 104%. Dochody objęły dotacje na zadania zlecone gminy i powiatu, 
prowadzenie rejestru wyborców, czynsz i opłaty eksploatacyjne związane z wynajmem 
pomieszczeń, opłaty  za  prywatne rozmowy telefoniczne pracowników oraz  kar umownych 
wynikających z nieterminowej  lub wadliwej realizacji zawartych umów.   
Wydatki zostały wykonane na  poziomie 98,3%, co stanowiło kwotę 101.896 tys. zł. Wydatki 
te objęły wydatki na wynagrodzenia wraz z pochodnymi – 84.642 tys. zł., wydatki rzeczowe 
– 15.958 tys. zł, wydatki związane z utrzymaniem stanowisk pracy w związku z gospodarką 
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odpadami wydzielonymi w Urzędzie Miasta, wybory dzielnicy Zaspa Rozstaje i utrzymaniem 
jednostek pomocniczych. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Jeśli nie ma pytań  to przystępujemy do  budżetu kolejnego wydziału. 

 

Wydział Bezpieczeństwa i  Zarządzania Kryzysowego 

Pani Joanna Pińska -Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i  Zarządzania Kryzysowego 
powiedziała między innymi: 
W budżecie Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego mieści się budżet 
Wydziału, Straży Miejskiej i Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej. Łączny budżet 
na 2017 rok wyniósł 50.120 tys. zł. Wykonanie w 99,5%, ale  środki miasta to 25.917 tys. zł  
zł, w tym Straży Miejskiej jest 22.671 tys. zł, a PSP 23.566 tys. zł. Środki  budżetowe 
własne to  3.245 tys. zł . Wykonanie na poziomie 3.012 tys. zł, co stanowi 93% planu. Te 
środki zostały przeznaczone na wsparcie Komendy Miejskiej Policji – dodatkowe patrole, 
tłumacze,  nagrody Prezydenta za zwalczanie graffiti oraz na akcję adaptację zawodową w 
dwóch transzach dla policjantów. W całości utrzymujemy Ochotnicze Straże Pożarne  -
budżet  391 tys. zł a wydatkowano prawie 360 tys. zł, co stanowi prawie 92% . 
Obrona cywilna – utrzymanie  magazynów, biura rzeczy znalezionych  i systemu ostrzegania 
– plan 79 tys. zł, wydatkowano 59 tys. zł, czyli ponad 75 % planu. Spowodowane było to 
tym, że w zeszłym roku udało się nam  pozyskać środki unijne.  
Zarządzanie kryzysowe 1.515 tys. zł, wydatkowano 1.393 tys. zł, co stanowi 91% planu. W 
zadaniu tym mieści się utrzymanie monitoringu wizyjnego, zakupy do odłowni, przyjęciem 
pojazdów, kontrolami medycznymi i wspomaganiem mieszkańców przy sytuacjach 
kryzysowych.  
Dla Komendy Miejskiej PSP przeznaczyliśmy środki w  wysokości 326 tys. zł, co został  
wykorzystane w 100%  na zakup umundurowania, odzieży specjalnej, opłacane są łącza, 
telefony, energia. Środki te przechodzą przez fundusz wsparcia. 
Pozostała działalność - kwota 20 tys. zł i przeznaczona na zabezpieczenie imprez 
masowych, przewóz kibiców.  
Dochody -  dochody wspólnie ze Strażą Miejską  były planowane  na kwotę 26.670 tys. zł a 
zrealizowane są  na poziomie 27.403 tys. zł. tj. 102,85%, w tym same dochody miasta to 
2.217 tys. zł  a zrealizowane na kwotę 2.227 tys. zł.  
Dochody biorą się z wydzierżawienia schronów, za odstrzał dzików, z funduszu ochrony 
środowiska za wraki samochodowe, które odstawiamy do utylizacji i z odholowywania 
samochodów.  
Plan inwestycyjny to 6.120 tys. zł, wykonanie na poziomie 4.483 tys. zł, czyli w 73%. 
Niewykonanie związane było  z tym, że środki, które były zaplanowane w budżecie na 
2017r. i 2018r. są związane z budową  naszego systemu ostrzegania  i reagowań. Te środki 
zostaną  wydatkowane w tym  roku. Straż Pożarna otrzymała dofinansowanie w wysokości 
68 tys. zł  - współfinansowanie: samochód lekki, aparaty powietrzne, sprzęt pożarniczy  
motopompy, kurtyny wodne i różnego rodzaju  inny sprzęt. Dla policji zostały zakupione  
cztery pojazdy w kwocie 144 tys. zł  Miasto 50% i Komenda Główna Policji 50%, system 
monitoringu – 1,5 mln zł, wyposażone nowe studio monitoringu w nowym komisariacie 
policji na ul. Wiesława. Dla patrolu zwierzęcego został zakupiony samochód. Ponadto 
zakupiono 10 defibrylatorów za 110 tys.zł.  
 
Radna  Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Warunki lokalowe PSP na ul. Beniowskiego są bardzo trudne, szukają sponsorów i warto 
byłoby im pomóc. Oprócz tego Pan Komendant chciałby stworzyć tzw. ognik. Miałam 
możliwość oglądania takiego ognika w Tczewie. Jest to  specjalna edukacyjna sala, w 
której dzieci i inne osoby, które chcą w tym uczestniczyć mają możliwość przeżycia 
prawdziwego pożaru. Wchodzą, drzwi się zamykają i jest tam pełno  dymu, pary, ciemno, 
widać jak  pali się np. fotel. Drzwi są ciepłe, żeby dzieci wiedziały, że w czasie pożaru są 
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one ciepłe. W sali tej dzieci przebierają się za strażaków, są tam również manekiny do 
reanimacji. Jest to naprawdę fajna rzecz, a obłożenie 100%. 
 

Pani Joanna Pińska -Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i  Zarządzania Kryzysowego 
Jestem w  100% za taką inicjatywą, ale straż pożarna  uczestniczy w ramach projektu  
modernizacji, na co  wraz z miastem dostała dofinansowanie unijne. Wkład własny do tej 
inwestycji daje też miasto, jest to 3 mln całego projektu.  Dopiero teraz będą rozstrzygali 
swoje przetargi i patrząc na oferty przetargowe już wiedzą, że może pieniędzy zabraknąć. 
Inicjatywa jest  na pewno słuszna i trzeba ja podjąć. Będziemy szukać pieniędzy na ten 
cel, ale najpierw musimy się skupić na otwartym już programie, który jest finansowany z 
pieniędzy unijnych. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Jeśli nie ma więcej pytań, to przechodzimy do wykonania budżetu Straży Miejskiej. 
 

Straż Miejska w Gdańsku 

Pan Patryk Punsewicz – Główny Księgowy Straży Miejskiej w Gdańsku 

Dochody Straży Miejskiej zostały zaplanowane na poziomie 1.381 tys. zł. a zrealizowane na 
poziomie  2.046 tys. zł, co stanowi 148% planu. Głównie wynikało to z tego, że 
otrzymaliśmy większe dochody z  tytułu mandatów  karnych – 1.795 tys. zł.   
Dochody pozostałe, to głównie dochody z tytułu odszkodowań popowodziowych, zwroty za  
kursy i szkolenia pracowników, uszkodzone blokady i sprzedaż majątku – głównie 
radiotelefony, skutery, rowery. Ważny wpływ to koszty upomnień egzekucyjnych. 
Wydatki. Plan 22.671.609 zł , wykonanie 22.656 tys. zł, co stanowi 99,93% planu. Jeżeli 
chodzi o wydatki inwestycyjne, to plan wyniósł 483.800 zł, wykonanie 482.527 zł. W 
wydatkach inwestycyjnych  to były głównie wydatki odtworzeniowe – zakup trzech 
samochodów. Główna pozycja wydatków  to wynagrodzenia wraz z pochodnymi, zakup 
paliwa, zakup części do napraw środków transportu, umundurowanie dla strażników, 
tonery, tusze do drukarek itd. 
 

Radny  Przemysław Ryś – członek Komisji 
 W jaki sposób jest licytowany  sprzedawany majątek.  
 

Pan Patryk Punsewicz – Główny Księgowy Straży Miejskiej w Gdańsku 

Głównie przez aukcje na Alegro, gdzie sprzedającym jest Straż Miejska w Gdańsku. 
 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję, czy są pytania ze strony członków Komisji? Nie widzę. 
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca poddała pod 
głosowanie pozytywne zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu miasta Gdańska 
za rok 2017 w zakresie działania Komisji. 

  
USTALENIA KOMISJI  - OPINIA Nr  46-4/256-11/2018). 
 
Komisja po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych przez:  

 Panią Jolantę Ostaszewską  – Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 Pana Piotra Spyrę  - Dyrektora Biura Rady Miasta Gdańska 

 Panią Agatę Krzyżanowską – p.o. Kierownika Referatu Transportu i Nadzoru w Wydziale 
Komunikacji 

 Pana Macieja Buczkowskiego -  Dyrektora Kancelarii Prezydenta,   

 Panię Alicję Bielińską – Łoza – Dyrektora Wydziału Kadr i Organizacji 

 Pana Joannę Pińską – Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego.  

 Pana Patryka Punsewicza – Głównego Księgowego Straży Miejskiej w Gdańsku    
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oraz przeprowadzonej dyskusji - 5 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymujących się” i 0 

głosach „przeciwnych” – pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu 

Miasta Gdańska za rok 2017 w zakresie  działania Komisji.  

PUNKT 5 
Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  

 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji poinformowała, że: 

1. Do Komisji wpłynęło pismo – email z dnia 15.02.2018r.  dotyczące  sklepów z alkoholem 
w Nowym Porcie przy ul. Wyzwolenia i ul. Wolności.  
Komisja  zwróci się do Prezydenta w celu wyjaśnienia sytuacji opisanej w piśmie i 
poinformowanie Komisji o podjętych stanowiskach. 

2. Aktualna jest sprawa  dotycząca przygotowania  zmian w Statucie Miasta Gdańska. 
Zdaniem Przewodniczącej spotkać w tej sprawie powinni się: Przewodniczący Rady 
Miasta Gdańska, szefowie klubów radnych PO i PiS, dyrektor Biura RMG, radca prawny i 
przewodnicząca Komisji Samorządu . 
Spotkanie zostanie  zwołane  na 24 kwietnia br.  

Innych spraw nie zgłoszono. Przewodnicząca obrad stwierdziła wyczerpanie porządku obrad 
i zamknęła posiedzenie – godz.  17:30. 
 
 

 
                                                                           Przewodnicząca Komisji 
                                                                        Samorządu i Ładu Publicznego 
 
                                                                                   Anna Wirska  
 
Protokół sporządziła: 
 

Bogusława Pieklik  
Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska  

 
 

 

 

 

 


